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Falimentul Euroins, subiect de interpelare în Parlamentul European la dezbaterea cu

Klaus Iohannis

Doi eurodeputati din Germania si Irlanda au ridicat miercuri în  Parlamentul European, în cadrul

dezbaterii cu presedintele român Klaus  Iohannis, problema falimentului societatii de asigurari Euroins si a 

modului în care a actionat în acest caz Autoritatea de Supraveghere  Financiara (ASF), solicitându-i sefului

statului sa fie de acord cu o  evaluare independenta a Comisiei Europene asupra situatiei.

"Industria de asigurari majore din România a fost agitata în ultimii  ani. Douasprezece companii care furnizau

asigurari majore au fost scoase  din afaceri în numai 12 ani. Douasprezece firme de asigurari în 12 ani  ar trebui sa

ridice preocupari serioase despre mediul de reglementare  dintr-un stat membru", a spus eurodeputatul german

Gunnar Beck, din  grupul Identitate si democratie (ID), în cadrul dezbaterii din plenul PE  la Strasbourg.

"În 2019, autoritatea de reglementare în domeniul asigurarilor, ASF, a  cerut Euroins România sa cumpere pe

atunci falimentara City Insurance.  Dupa numai trei ani ASF a suspendat licenta Euroins în România, din câte  se

pare pentru motive discutabile. (...) Anul trecut, Banca Europeana  pentru Reconstructie si Dezvoltare (BERD) a

ridicat întrebari pe lânga  ministrul de finante român despre actiunile ASF si a înaintat o  propunere de rezolutie

(...)", a adaugat el.

Beck sustine ca Autoritatea Europeana de Asigurari si Pensii  Ocupationale (EIOPA) a scris un raport despre

afacerea Euroins, pe care  însa nu a reusit sa-l vada, în pofida demersurilor sale repetate.

"Într-un raspuns la o întrebare scrisa pe care am pus-o, Comisia  Europeana pretinde ca nu a vazut niciodata

raportul. Pâna în prezent nu  mi s-a permis accesul la toate detaliile raportului EIOPA. Ce încearca  ASF si EIOPA

sa ascunda de Comisia Europeana si de membrii Parlamentului  European?", a întrebat retoric membrul grupului

ID.

El a observat apoi ca "dupa decizia de a lasa Euroins fara licenta, ASF a  acordat o licenta Easy Asigurari, o

subsidiara a Superbet. "Şi cine  este presedinte al Superbet? Unul dintre fratii presedintei Comisiei  Europene,

Ursula von der Leyen".

"Excelenta voastra, România este unul dintre cei mai mari beneficiari  neti de bani UE. Primiti 10 miliarde de euro

de la bugetul UE si de la  fondul Next Generation EU. Potrivit indexului general al perceptiei  asupra coruptiei al

Transparency International, sunteti a doua cea mai  corupta tara din UE. Niciunul dintre aceste lucruri nu este ideal

pentru  o tara care spera sa atraga investitori straini. Ce va întreb este cum  va propuneti sa abordati acest lucru?",

s-a interesat eurodeputatul  german.

Afacerea Euroins a fost ridicata si de colega sa de la spectrul opus al  esichierului politic, irlandeza Clare Daly, din

grupul Stânga Unita  Europeana/Stânga Verde Nordica (GUE/NGL) din PE.

" (...) îmi pare rau sa vad cazuri precum cel ridicat de colegul meu  despre problemele foarte serioase si întrebarile

care ramân sa primeasca  raspuns privind operatiunea autoritatii române de reglementare, ASF,  din cauza

impactului fundamental nu numai asupra propriilor  dumneavoastra soferi, ci si asupra pietei asigurarilor din

Europa. Şi eu  sunt unul dintre membrii acestui Parlament care, timp de mai multe  luni, am pus întrebari despre

decizia autoritatii de reglementare de a  retrage licenta Euroins România, care face parte din cel mai mare grup  de

asigurare din Europa centrala si de sud-est", a spus Clare Daly în  interventia ei.

Ea a spus ca stie ca presedintele Iohannis cunoaste acest caz si ca  "este foarte ciudat ca autoritatea româna de
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reglementare a actionat  împotriva acestei companii la trei ani dupa ce i-a cerut sa preia City  Insurance".

"Este un fapt cunoscut ca atât autoritatea de reglementare din Bulgaria,  cât si BERD au ridicat întrebari despre

actiunile autoritatii de profil  din România. Ambele au abordat autoritatile europene, una dintre  organizatii a

produs un raport care avertizeaza împotriva consecintelor,  au produs chiar o propunere de rezolutie care ar fi redus

impactul, dar  nimic nu s-a întâmplat si tara dumneavoastra risca expunerea la un  proces de 500 de milioane de

euro (...)", a atras atentia eurodeputata  irlandeza de stânga.

Ea mentionat ca acest caz a fost adus în atentia EIOPA, care ar trebui  sa reduca riscul problemelor în domeniu, dar

aceasta nu a putut pune la  dispozitia membrilor PE raportul întocmit.

"Sunt profund îngrijorata de securitatea din jurul acestui caz.  Întrebarea mea catre dumneavoastra, domnule

presedinte, este chiar  simpla si este în interesul cetatenilor României si nu numai: ne-ati  sprijini în apelul nostru

catre Comisia Europeana de a initia o analiza  comprehensiva si independenta a acestui caz?", a pledat Clare Daly.

Presedintele Klaus Iohannis a raspuns la sfârsitul dezbaterii la aceasta  interpelare, dar ca pozitie de principiu, fara

a comenta cazul concret  al Euroins.

"Am auzit ca o autoritate de reglementare a avut o problema cu o  companie. Şi ca peste tot în democratie si în

statul de drept, daca  oamenii simt ca decizia nu este atât de buna, merg în fata unui  judecator. Este ceea ce s-a

întâmplat. Judecatorii au decis ca decizia  este corecta. Asta este ceea ce înteleg daca vorbim despre statul de 

drept. Toata lumea are aceleasi drepturi, toata lumea are dreptul la un  proces corect si toata lumea trebuie sa

accepte rezultatul", a afirmat  Iohannis.
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